
Coöperatieve Stoomzuivelfabriek Herwen en Aerdt

Toespraakje directeur Haker gehouden tijdens algemene vergadering van januari 1957

Gaarne maak ik, meneer de Voorzitter gebruik om even een terugblik te werpen op 
het afgelopen jaar 1956.

Aan melk, wat toch de hoofdzaak is, om maar te beginnen, is ontvangen inclusief 
drupmelk 3.110.078 KG. Dit is meer als over 1955, - 204.512 KG.

Het gemiddelde Vetgehalte gaf weer een stijging te zien van 0,04 % en is gekomen 
op 3,66 % Vet.

Bijgekochte melk over 1956 is 415.396 KG. Zodat totaal is verwerkt 3,525.474 KG.. 
melk.

Bijgekocht over 1956 aan kaas (meestal belegen of half belegen soorten, waaronder 
een klein percentage Edammers) beliep een bedrag van fl. 45.636,64

De laatste investeringen, welke nodig waren om een kwaliteit product te maken zijn 
het afgelopen jaar tot stand gekomen alsmede de aanschaf van een nieuwe vrachtwagen 
en inrichting van een nieuw perslokaal en koelcel.

Deze aanschaffingen en veranderingenkosten totaal fl. 44. 937,51.
Daarbij komt nog de nieuwe aflossing aan
de Grond Kapitaalbank van fl.     7000,-- 
Plus de Nabetaling fl. 16.309,52
Deze bedragen te samen waren fl. 68.247,03.

Daar tegenover staat een verhoging krediet van fl. 25.000,-- 
+  het ontvangen bedrag aan Zuivelfonds van fl. 12.571,24. 

fl. 37.571,24 fl.37.571,24
Dit bedrag te samen, afgetrokken van de uitgaven
geeft een achteruitgang aan geldmiddelen van fl. 30.675,79.

Gezien de resultaten over 1956, welke ongunstig hebben gelegen voor kaasfabrieken, 
zal het U wel niet verwonderen dat ik nog steeds geen kans zie, om het Zuivelfonds aan 
de leden uit te keren.

Het is met ons al net eender als met vele grote industrieën. Een gezonde zaak, welke 
meer heeft geïnvesteerd als haar geld middelen ter beschikking staan.

We hebben in zes jaar geïnvesteerd voor fl. 254.000,--
Afgeschreven fl. 116.000,--
Blijft fl. 138.000,--

Nog af te lossen aan lening Grond Kapitaalbank fl.  35.000,--
deze is dus nog in gebruik, blijft over na aftrek fl.  103.000,--

Ik wil hier echter mee aantonen dat de lopende rekeningen welke moet worden 
gebruikt voor lopende zaken o.a. melkgeld en voorraden dekking is opgesoupeerd aan 
uitbreiding en aanschaffing, zodat wel duidelijk wordt aangetoond, dat we in 1956 niet 
fl. 70.000,-- doch zeker fl. 100.000,-- van de Grond Kapitaalbank hadden moeten lenen.
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De afzet van kaas en de betalingen zijn gunstig verlopen dank zij de financieel 
krachtige afnemer, welke we hebben gevonden in den Heer Noordhoek.

Had ik zaken moeten doen met de Heer v.d. Bas, welke soms aan het einde van een 
periode fl. 50.000,-- aan ons schuldig was, dan was bij ons de zaak zeker vast gelopen.

Toch wil ik een beroep op U doen, om te komen tot een oplossing, om in ieder ge-
val middelen te vinden om het bedrag zuivelfonds aan de leden uit te keren.
 

Gaarne wil ik van de gelegenheid gebruik maken om U nog even te herinneren aan 
het jaarverslag uitgegeven in 1953, waar in mijn besluit staat:
"De nieuwbouw is klaargekomen, waardoor we in de gelegenheid zijn gekomen onze 
melkinrichting uit te breiden (wat niet aan export onderhevig is, dus hogere prijzen)."

Welnu ik vraag me af, hoe staan de zaken: 15.000.000 KG. boter ligt er opgeslagen 
in de onvoldoende gekoelde koelhuizen. 1/3 of 5.000.000 KG. is reeds bedorven en 
voor menselijke consumptie afgekeurd, een strop voor de regering van 40 mln. gulden.

De Leeuwarder notering was vandaag fl. 2,34 - fl. 2,35 per KG. kaas. Denemarken 
biedt haar kaas aan in West Duitsland voor fl. 2,09 per KG. leeftijd 5 weken.

Denemarken heeft deze week de uitvoer aan boter, verlaagd met fl. 1,30 per KG. uit-
voerrechten.

Worden dan mijn woorden niet in dat jaarverslag werkelijkheid en is het dan niet 
voor mij als directeur, die de belangen van zijn leveranciers ziet en z'n best doet om die 
melk inrichting uit te breiden, in het belang van zijn leden, is het dan niet om te huilen, 
als je dan terugblikt op 1956 en herinnering komt bij je op, over dat bezoek van Jonk-
man,* die het ons komt afraden om expansie te zoeken voor melkproducten, met de 
woorden je maakt die mensen kapot daar op Tolkamer.
Ik vraag me af, mogen hun wel, een slijter die geheel Spijk voorziet van producten van 
ons afnemen, mogen hun wel winkeliers die, bij ons al jaren, zonder klachten boter af-
nemen, met fantasie verhalen tot zich trekken door te zeggen, in Herwen mengen ze de 
boter met koelhuisboter.

 Meneer de voorzitter geacht Bestuur ik hoop dat U de kracht zult vinden om toch 
ook eens mee te vechten tegen deze lieden.

Ik vecht er al 7 jaar tegen en ik vecht door, als het moet ook nog tegen Jonkman.

Tot besluit wil U allen ook namens mijn vrouw een gezegend 1957 toe wensen, met een 
voorspoedig jaar voor onze Coöperatie

Ik dank U.
D. J. Haker
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